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CRÓNICA TRIMESTRAL 

Resposta a /'anterior Comarca del Montsia 
Amb !'anterior número de Comarca del Montsia s'iniciava aquesta nova etapa, una de les principals 

característiques de la qual era la redacció en catala. S'hi mantenen, peró, les idees basiques que ens han fet possible la 

pervivencia durant tants anys (desset, en total). Cal dir que aquest assoliment de noves posicions ha estat rebut, per 

part deis nostres convilatans i deis correligionaris, de forma positiva, conven~uts que anem d'acord amb els temps. 

D'aquesta manera, moltes persones no van dubtar en felicitar per aquesta decisió el nostre director i president en 

Ramon Forcadell i Prats. No esta de més fer notar que en el butlletí informatiu de l'Agrupació deis socialistes no s'hi ha 

fet cap esment de les autentiques noticies que havíem recollit, i aixó que se'ls responia acuradament i de forma 

documentada a cadascuna de les acusacions que adre~ven envers nosaltres i envers el grup de govem del Consistori 

municipal; de la mateixa manera, el portaveu de l'equip de govem -Josep Lluís Millan- s'hi manifestava per Radio 

lllidecona el passat 15 d'abril; aixó demostra que no hi expliquem pas mentides. I és que no poden dir res quan se'ls fa 

notar la veritat! 

Al Jutjat de pau, continua i continuara havent claror 
Malgrat pretendre que Annabel Escoto, l'actual secretaria del Jutjat de pau d'lllidecona, es pose en evidencia, 

rellisque o acabe cedint al joc deis socialistes que ocupen carrecs al nostre Ajuntament, com a conseqüencia deis tractes 

de favor llampants rebuts per l'addició al PSOE, no podem fer altra cosa que felicitar-la per la tasca, tan important, 

que hi du a terme i perles seues ansíes de treballar correctament -amb cura- i de respondre, amb tota !'eficacia que li és 

possible, a les múltiples peticions que els convilatans d'lllidecona li adrecem. Estem segurs que cap de les persones que 

hi ha demanat de traduir-se el nom de pila haja rebut un tracte poc adient (veieu com els socialistes només cerquen les 

tres potes al gat?). I és que realment no hi havia motius per maltractar-la, com ja van fer els representants del Grup 

socialista alla on els fou possible: revisteta, de paraula ... Evidentment, demanem una rectificació de les imprecacions 

d'aquells envers Annabel; i també molt més seny del que demostren tenir perque es comprometen entre tots a fer poble, 

a millorar-lo i a oferir un tracte adequat a la resta de ciutadans, independentment de la ideologia política que cadascú 

puga tenir. No és cert que aixó ho hauria d'entendre molt més aquell qui es qualifica de tolerant, progressista i 

respectuós envers els altres? Peró recordeu que són ells (i no el PP, CiU, UGI o ERC) aquells que diuen que hi ha 

vegades que s'han de prometre coses que a priori saben que no tindran la possibilitat de ser realitzades; i ens donareu la 

raó si afegim que prou que coneixem com el PSOE ho fa. Felicitats i anims, Annabel! 
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Aquest ha estat un any MOLT BEN aprofitat 
L'Agrupació dels socialistes d'Ulldecona volen que núrem el període compres entre juny de 1995 ..quan la coalició 

CiU (encap~ada per l'actual alcalde Lluc Raga), el PP (que ho feia pel primer tinent d'alcalde, Xavier Martinez), el 

grup d'independents UGI (per Celestí Hervas) i el partit d'ERC (per Josep Lluís Millan) assoliren la direcció del 

Consistori municipal- i el juny de 1996 com un temps desaprofitat per part de l'equip de govern del nostre Ajuntament. 

Davant les afinnacions de Jaume Antich i Balada, l'ex-alcalde de la nostra vita i l'ex-diputat al Congrés, no podem fer 

altra cosa que explicar la veritat del que ha passat fins que el nou Consistori ha presidit el nostre Ajuntament: despeses 

continuades, retribucions exagerades, tractes de favor als companys del Partit socialista (els que hi són addictes), poca 

previsió, tracte despotic cap la resta de grups polítics ... Prou que .ho saben ells, pero ara volen capgirar la truita! Per 

que no expliquen que s'esta progressant en les gestions per construir una residencia per a la gent gran, l'exit de la 

Setmana de cultura catalana i que l'equip esta lligat de cap i peus perla gran despesa que dk,. hi acumularen? Que 

potser ara estaría bé dir-los que ells també mengen panses? Per a la memoria, és ciar. 

Conferencia d'Aleix Vidal-Quadras, president del PP cata/a 
En relació a la Setmana Cultural, organitzada per la regidoria de Cultura que encap~a Xavier Martínez i 

Madrigal, hem de fer un esment a la conferencia que pronuncia Aleix Vidal-Quadras, el president del Partit Popular de 

Catalunya i un extraordinari fisic nuclear. Aquest coHoqui versava sobre la necessitat de modificar les estructures 

economiques de que disposem actualment per poder assolir amb plenitud les fites de Maastricht. Més encara, cal una 

reforma d'aquest sistema per no desfasar-nos un cop estem dins. Una de les caracteristiques d'entrar-hi és la moneda 

única europea, l'euro, que permet de viatjar qualsevol ciutada per aquells pai'sos integrats a ella. No cal dir que la 

conferencia, desempallegada de tot el llast polític que hom li puga suposar, fou tot un exit d'assitencia (la Casa de 

Cultura estava pleníssima). Els qui ho van desitjar pogueren acudir a un sopar que s'oferia per la visita de 

Vidal-Quadras al restaurant de les "Moles". 

Festes locals al mes d'agost 
És aquest un tema que esta portant cua des que el Consistori municipal, a petició de noranta empresaris de la 

nostra vila, aprova que enguany es traslladessen les festes en honor de la Mare de Déu de la Pietat del setembre a la 

darrera setmana d'agost; de manera que el propvinent any se celebren de nou la primera setmana de setembre, com és 

costum. Nosaltres ens mostrem molt més partidaris de conservar la tradició, tot i que hi ha uns interessos -molt lligats a 

la productivitat fabril- que han obligat empresaris a demanar-hi el trasllat Ga sabeu que les festes signifiquen una nova 

aturada després d'un mes de vacances, prou fluix, com és l'agost); és per aixo que els gustos i els interessos de tothom 

aquí són dificils de satisfer, o conciliar. Hem de dir que la decisió de l'equip de govern es mostra prou encertada, car 

reparteixen les celebracions entre la darrera setmana d'agost i el primer cap de setmana de setembre. Pero no entenem 

perque el Partit deis socialistes d'Ulldecona fa burla del fet, i encara invita el poble al dubte i a la protesta pel mateix, 

quan ells mateixos s'hi abstingueren de votar, sent llavors el moment de dir la seua. Sembla que el socialisme beu de les 

revolucions quan no aconsegueix els seus proposits (un dels quals era fer-se amb l'alcaldia, on es creien perpetuats per 

sempre). Potser els calga recordar que anem en la direcció de Construir el poble, no de llenyar-lo aterra. 
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El nostre amic en José Maria Ruiz-Mateos 
De primer moment cal que ressaltem el fet que el dia 12 de maig de 1996 José María Ruiz-Mateos no va 

organitzar cap espectacle (nosaltres emprem la paraula "espectacle", perque "show" no és de la nostra llengua -és un 

mot angles-, la qual defensem i preservem en totes les seues modalitats); sinó que acudí a l'Ermita de la Verge de la 

Pietat on s'organitzava un dinar de germanor amb motiu del vuitanta aniversari del president de la Gennandat nacional 

monarquica del Maestrat. A Ruiz-Mateos, al qual l'anterior govern deis socialistes va expoliar, esta sent-li restitulda 

part d'aquest patrimoni robat, la qual cosa ens demostra com s'ha tergiversat la realitat per afavorir uns pocs (els qui 

manaven, ja ho sabeu). Com poden dir que Ruiz-Mateos va muntar un espectacle si els comediants són els mateixos 

socialistes, els quals actuen al Consistori municipal de la mateixa qianera que ho fan quan són a la fira, a toe de bombo 

i platerets? Com poden parlar així quan Ruiz-Mateos esta invertint en hosteleria a Peniscola, i d'altres negocis de la 

rodalia? Que potser no saben, els socialistes, que s'esta estudiant d'obrir una empresa a la nostra vila? Dones no 

haurien de parlar del que no coneixen. 

La Corona 
Al butlletí que el Grup deis socialistes edita i reparteix a Ulldecona s'afirmava amb sorna, fa un parell o tres de 

mesos, que el Partit Popular demostrava pletóricament la seua adhesió a la Corona i la seua fidelitat al rei Joan Caries 

I; Julio Anguita deia a París, poc després de la presa de possessió deis nous ministres del nou govem encap~lat pel 

PP, que Joan Caries 1 havia tingut un pes decisiu en el nomenament d'algun d'aquests titulars. Cal que hi fem algun 

aclariment; més que res hem de mantenir-nos fidels a la veritat. Primerament, el Rei no vota perque, tot i tenir-hi dret, 

mai puga considerar-se que el seu comici decanta la balan9a, permeteu-nos la comparació, cap a la dreta o l'esquerra; 

d'altra banda, és iHógic afirmar que va tenir un paper decisiu en el nomenament de certes carteres ministerials, car ell 

no participa d'aquests assumptes d'estat. És precís que recordem, no obstant aixó, que Felipe González alleugeri el 

discurs socialista deis anys vuitanta de tot argument en contra de la monarquia (i els hi havia, d'arguments contraris, 

així com militants a favor de la seua radical supressió), la qual li assegura un gran nombre de vots. No s'haurien 

d'oblidar segons quines coses, dones . Si més no, per deferencia envers els votants a qui van enganyar, que ja és 

suficient. 

Canvia la directiva de l'institut d'Ulldecona 
Aquest hivern vam fer pública una queixa en aquestes mateixes pagines sobre el funcionament de l'institut 

d'Ulldecona "Manuel Sales i Ferré", el qual fou aixecat gracies a les encertades gestions del nostre director i president 

en Ramon Forcadell i Prats, quan encap9alava el Consistori municipal. Hi Ieiem menció de la deficient gestió de la 

junta directiva que estava a carrec de Julio Tena des de feia quatre anys: els xiquets no eren controlats adientment, la 

refonna educativa s'hi implantava de manera despreocupada -tret de certs professors que amb tenacitat han aconseguit 

que la seua tasca meresca algun elogi-, irregularitats i altres afers. Amb el canvi de la junta té l'institut coma directora 

Pilar Aparicio, que obtingué dotze vots a favor i quatre abstencions del Consell escolar del dit centre. Ens mantindrem, 

per tant, expectants i desitjosos del canvi que s'hauria de produir. Tot i que les darreres notícies que ens n'han arribat 

són desafortunades: amb el canvi sembla que les coses continuen pitjor que no les estaven amb els anteriors: no es 

compleixen els horaris, es releguen treballs en les persones menys indicades .. . Pregunteu-ho, pregunteu-ho! 
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PREMSA: Ells i elles ho han dit 
El número 1.028, corresponent al diumenge 9 de juny de 1996, del suplement del diari El País conté un extens 

article (de gairebé trenta pagines) sobre el Partit Popular, del qual ressaltem les següents afirmacions (traduides): 

• Tipus de política: centrista. "Vaig acompanyar com a votant Suárez en el seu intent de crear un centre 

autonom; avui estic amb el partit que ha sabut aglutinar aquestes idees". Juan Manuel Bonet, director de l'IV AM. 

"Tots hem evolucionat; tots som més lliberals. Més de centre. pero no com a ideologia política, sinó com a 

jilosojia de vida. Aixó de dretes em pareix una etiqueta antiga i sense sentit". Ana Mato, diputada del PP . 

• Els seus objectius: millorar la societat. "Si crear riquesa i treball, donar seguretat al ciudada i bons serveis 

socials és ser de dretes, ho sóc rotundament". Cruz Rodríguez Sajdaña, senadora del PP . 

. La cultura: una joia que cal defensar. ''No és cert que vaja a haver un oblit o un gir ... Des de Pe rieles als 

Medicis, la burgesia ha estat la impulsora de la cultura". Luis Racionero, urbanista i escriptor proper al PP. 

OPINIÓ: Neteja en profunditat? 

Un nou cas de corrupció ha esquitxat el 

Partit socialista, i hi ha afectat les altes esferes i el 

propi secretari general, Felipe González; d'aixó 

l'Agrupació socialista d'Ulldecona no parla al seu 

butlleti, peró sí que s'hi escarrassen a fer notar que hi 

ha defectes en les gestions deis grups polítics que no 

són ells. El cas al qual ens referim és el deis dos 

presidents de Navarra, Urralburu i Otano, amb 

comptes suissos que s'han atribuit al propi partit. 

Peró la delictivitat no queda aquí, i la 

setmana del 26 de juny una nova noticia assaltava els 

informatius: la jutge Ana María Pérez Marugán 

estudiava de traspassar el cas GAL al Tribunal 

Suprem, a causa de la implicació de l'ex-titular del 

Ministeri de l'Interior, José Barrionuevo. Sembla que, 

després d'un continuat tira i arronsa, s'esta 

demostrant la implicació deis alts carrecs socialistes 

en l'afer GAL, el qual no esta representant l'únic en 

que es veuen embolicats els socialistes. La solució de 

Cipria Ciscar al problema presentat en el si del seu 

estimat PSOE fou contundent: l'anem a 

desempallegar d'interessats. Ai, diem, peró era precís 

que us hi haguésseu posat ans! O no us interessava, 

llavors? 
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